
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 6. marts 2019

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Samrådsspørgsmål AZ

Hvad vil ministeren gøre for at afbøde konsekvenserne i forhold til vores drikkevand efter

de nye fund af svampemidlet DMS? Vil ministeren tage initiativ til at fremskynde den nye

og styrkede grundvandsovervågning i lyset af de nyeste fund af svampemidlet DMS i

drikkevandet? Mener ministeren, at det er nødvendigt med politiske initiativer over for

økonomisk pressede vandværker som følge af de nye fund af svampemidlet DMS, og

kunne et forslag være, at vandværkerne indbetaler f.eks. 67 øre pr. m3 vand til en fælles

lokal Vandfond (Als-modellen), som efterfølgende kan bruge på at beskytte værkernes

opland?

Der henvises til artiklen ”Svampemiddel fundet i hver tredje drikkevandsboring: 'Det er

den værste forurening af grundvandet, vi har set'” bragt den 4. marts 2019 (https://

www.dr.dk/nyheder/indland/svampemiddel-fundet-i-hver-tredje-drikkevandsboring-det-er-

den-vaerste-forurening-af).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S), Ida Auken (RV) og

Trine Torp (SF).

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
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